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ZÁPIS Č. 4/2015 
Z VEŘEJNÉHO ZASEDÁNÍ  

ZASTUPITELSTVA MĚSTA PROTIVÍN 

KONANÉHO DNE 24. ZÁŘÍ 2015 

V KINOSÁLE MĚKS PROTIVÍN  

 
 

 

 Veřejné zasedání Zastupitelstva města Protivín v 18,00 hodin zahájil a 
dále jeho průběh řídil starosta města pan Jaromír Hlaváč. 

 Na začátku jednání starosta města přivítal jak přítomné zastupitele, 
tak veřejnost a konstatoval, že je dnešní zasedání usnášení schopné, jelikož 
je přítomna nadpoloviční většina zástupců města.    

 Dle přiložené prezenční listiny je přítomno 19 zastupitelů, když paní 
Vlachová a Ing. Kozák byli starostou města omluveni. Svou účast podpisem 
do připojené prezenční listiny potvrdilo 12 občanů.  

 Následně starosta města přistoupil k návrhu dvou ověřovatelů zápisu, 
kteří budou po jeho zpracování vyzváni sekretariátem starosty k ověření jeho 
správnosti. 

 Navrženi byli:  

∗ paní Dana Zoubková 
∗ pan Jaroslav Řehoř 

 

HLASOVÁNÍ V POMĚRU 17 PRO : 2 SE ZDRŽELI HLASOVÁNÍ 
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Dále přednesl návrh na složení dvoučlenné návrhové komise, která bude 
v průběhu jednání upravovat jednotlivá usnesení a v závěru přednese 
kompletní usnesení z dnešního zasedání.  

 Navrženy byli:  

∗ paní Tamara Vojtěchová 
∗ pan Bc. Jiří Bízek 
 

HLASOVÁNÍ V POMĚRU 17 PRO : 2 SE ZDRŽELI HLASOVÁNÍ  

 

 Poté starosta města přednesl návrh programu dnešního zasedání 
zastupitelstva:  

1. Zahájení 
 Volba návrhové komise a ověřovatelů zápisu 
 Schválení programu   
 Kontrola usnesení 
2. Finanční a majetkové záležitosti 
3. Různé, diskuze a návrh usnesení  
4. Závěr jednání  

 
 
Starosta města –  zastupitelstvo obdrželo dva materiály (jeden   
   prostřednictvím městského úřadu), o kterých je rada 
města přesvědčena, že na pořad jednání zastupitelstva města nepatří a svým 
usnesením č. 253/2015 ze dne 16. 9. 2015 dává zastupitelům na zvážení, 
zda se jimi chtějí zabývat (pozn.: oba tyto materiály mají zastupitelé 
k dispozici). 
 Materiál, který předložila Mgr. Piklová, navrhuje usnesení ve třech 
bodech, přičemž 1. bod – předložit konkrétní statistické údaje stran práce 
MěKS – je možno splnit ihned, údaje jsou zde dnes k dispozici, další dva 
body pak nespadají do kompetence zastupitelstva města (viz § 84 zákona o 
obcích v příloze). 
 Materiál, který navrhuje k projednání MVDr. Smolíková, považuje rada 
města pouze za informativní z toho důvodu, že skutečnost v přípravě a 
realizaci staveb je v souladu s návrhem usnesení.  
 Je tedy jen na rozhodnutí zastupitelů, zda se těmito materiály budou 
na svém dnešním zasedání zabývat a zařadí je do programu zasedání.   
 
Mgr. Piklová – ještě chtěla dopřesnit, o které body předloženého               
                      materiálu se jedná; 
 
p. starosta – jedná se o požadavky směřující k příspěvkové organizaci MěKS 
           Protivín, konkrétně k její vedoucí pí Karfíkové – tyto jsou plně 
v kompetenci rady města a zastupitelstvo města by se jimi na svém zasedání 
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zabývat nemělo; nicméně i tak bylo ihned zareagováno a vedoucí MěKS je na 
zasedání přítomna; 
 
Ing. Morávek – usnesení rady města ze dne 16. 9. 2015 je mimo rámec § 94  
       zákona o obcích, každý člen zastupitelstva města má právo 
předkládat návrhy na projednání a rada města nemá právo jakkoli toto 
omezit; 
 
p. starosta – rada města rozhodla o navrženém programu zasedání ZM s tím,  
   že do něj nebudou zařazeny předmětné materiály a zároveň dala 
zastupitelstvu na zvážení, zda se těmito materiály bude zabývat či nikoli; 
 
Ing. Morávek – tzn., že zastupitelé budou o těchto záležitostech jednat, ale  
       nepřijmou žádné usnesení; 
 
p. starosta – rozhodování o citovaných záležitostech přísluší radě města, je 
   na  samotných zastupitelích, zda příslušné materiály budou 
zařazeny do programu zasedání. 
 
Následně starosta města vyzval zastupitele k hlasování o tom, kdo souhlasí 
se zařazením materiálu předloženého MVDr. Smolíkovou do programu 
dnešního zasedání 
 
HLASOVÁNÍ V POMĚRU 7 PRO : 11 PROTI : 1 SE ZDRŽEL HLASOVÁNÍ 
 

- materiál nebyl zařazen do programu zasedání  
 
Poté starosta města vyzval zastupitele k hlasování o tom, kdo souhlasí se 
zařazením materiálu předloženého Mgr. Piklovou do programu dnešního 
zasedání  
 
HLASOVÁNÍ V POMĚRU 7 PRO : 10 PROTI : 2 SE ZDRŽELI HLASOVÁNÍ 
 
- materiál nebyl zařazen do programu zasedání  
 
 
Zastupitelstvo města Protivín schválilo program zasedání zastupitelstva 
města 24. 9. 2015 bez doplnění výše uvedených materiálů. 

  

 Po schválení programu starosta Jaromír Hlaváč plynule přešel ke 
kontrole usnesení.  

 

K bodu 1/  Kontrola usnesení  

  Zpráva o plnění konkrétních usnesení ze zasedání konaného dne 
25. 6. 2015 byla zpracována písemně, obdrželi ji všichni zastupitelé 
k prostudování v předstihu a tvoří samostatnou přílohu dnešního zápisu.  
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P. starosta – pro informaci i přítomné veřejnosti ocitoval všechna přijatá 

            usnesení s tím, jak byla či jsou plněna. Zároveň dodal, že další 

pravidelné zasedání zastupitelstva města vychází na úterý 22. 12. 2015.  

Jelikož nebylo k předložené kontrole usnesení žádných dotazů či 
připomínek, přistoupili zastupitelé k hlasování:  

Zastupitelstvo města Protivín schvaluje kontrolu usnesení ze zasedání 
ZM konaného dne 25. 6. 2015 
 
HLASOVÁNÍ JEDNOHLASNÉ V POČTU 19 PRO : 0 PROTI  
 

 

K bodu 2/  Finanční a majetkové záležitosti  

  Finanční odbor MěÚ v Protivíně zpracoval a nyní zastupitelstvu 
k projednání předkládá níže popsané materiály, které byly již v předstihu 
zaslány všem zastupitelům k prostudování. Současně tvoří samostatnou 
přílohu dnešního zápisu.  

2.1. Darovací smlouva – vypořádání pozemků pod místní komunikací – 
město Protivín a Jihočeský kraj 

Za účelem rekonstrukce místních komunikací Purkyňova a Pivovarská 
byla uzavřena Smlouva o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene  a 
Smlouva o právu provést stavbu, to vše s Jihočeským krajem, Správou a 
údržbou silnic. Po dokončení rekonstrukce ulic  je nutné dořešit 
majetkoprávní vztahy.  

Jihočeský kraj vypracoval návrh Darovací smlouvy na části pozemků, 
které byly zasaženy rekonstrukcí, pozemkové parcely č. 2770/4 o výměře 
103 m2, ostatní plocha, ostatní komunikace, oddělené na základě 
geometrického plánu č. 1727-1320/2013 ze dne 18. 7. 2014 z pozemkové 
parcely č. 2770/1 a pozemkové parcely č. 2770/5 o výměře 28 m2, ostatní 
plocha, ostatní komunikace, oddělené na základě geometrického plánu č. 
1738-159/2014 ze dne 3.12.2014 z pozemkové parcely č.  2770/1, vše kú 
Protivín. 

Rada města usnesením č. 209/2015 ze dne 22. 7. 2015 souhlasí 
s uzavřením Darovací smlouvy a doporučuje ZM smlouvu ke schválení. 

Zastupitelstvo města Protivín schvaluje uzavření Darovací smlouvy  na 
darování pozemkové parcely č. 2770/4 o výměře 103 m2, ostatní 
plocha, ostatní komunikace, oddělené na základě geometrického plánu 
č. 1727-1320/2013 ze dne 18. 7. 2014 z pozemkové parcely č. 2770/1 
a pozemkové parcely č. 2770/5 o výměře 28 m2, ostatní plocha, ostatní 
komunikace, oddělené na základě geometrického plánu č. 1738-
159/2014 ze dne 3. 12. 2014 z pozemkové parcely č.  2770/1, vše kú 
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Protivín,  z vlastnictví Jihočeského kraje do vlastnictví města Protivín 
a pověřuje starostu města podpisem Darovací smlouvy.  
 

HLASOVÁNÍ JEDNOHLASNÉ V POČTU 19 PRO : 0 PROTI  

 

2.2. Majetkoprávní vypořádání pozemků pod místní komunikací Maletice – 
Selibov: Ladislav Šálek, Praha  

Rada města usnesením č. 41/2013 ze dne 27. 2. 2013, doplněním 
materiálu RM ze dne 13. 3. 2013 a ZM usnesením  ze dne 26. 3. 2013 
schvaluje postupné vypořádání pozemků pod místními komunikacemi. 

 Z tohoto důvodu byl osloven pan Ladislav Šálek, bytem Drahelická 
195/16, Praha. Pan Šálek dopisem ze dne 18.6.2015 souhlasí s prodejem 
části  pozemku pod MK Maletice – Selibov  p. č. PK 165 nově označené dle 
GP č. 146-162/2014 ze dne 19. 12. 2014 jako p. č. 162/10, orná půda  o  
výměře 116 m2, kú Selibov  za cenu 200,- Kč/m2, když cena určená ZM za 
výkup pozemků pod MK Maletice – Selibov je 26,- Kč/m2. 

            Rada města usnesením č. 208/2015 ze dne 22. 7. 2015 nesouhlasí 
s výkupem části pozemku za cenu 200,- Kč/m2 a nedoporučuje ZM výkup 
ke schválení. 

 Kopie dopisu p. Šálka je přílohou materiálu. 

Zastupitelstvo města Protivín neschvaluje výkup části pozemku pod 
místní komunikací p. č. PK 165 nově označené dle GP č. 146-162/2014 
ze dne 19. 12. 2014 jako p. č. 162/10, orná půda  o  výměře 116 m2, kú 
Selibov ve vlastnictví pana Ladislava Šálka, bytem Drahelická 195/16, 
Praha, za cenu navrhovanou panem L. Šálkem, tj. 200,- Kč/m2.  
 
HLASOVÁNÍ JEDNOHLASNÉ V POČTU 19 PRO NESCHVÁLENÍ  
 

2.3.  Majetkoprávní vypořádání pozemků – obtoková stoka Divišovka 
 – pí Hostašová a pí Jehličková 

 V návaznosti na usnesení zastupitelstva města ze dne 25. 6. 2015 o 
neschválení výkupu pozemků pod stavbou vodního toku Divišovka od 
spoluvlastníků Ing. Hostašové a Ing. Jehličkové dle  návrhu jmenovaných se 
tyto dopisem ze dne 20. 7. 2015 obrátily na město Protivín s nabídkou 
prodeje jejich pozemků pouze pod obtokovou stokou, a to bez dalších 
podmínek. 

Vlastnictvím pozemků pod stavbou obtokové stoky  se bude eliminovat 
složitost obstarávání souhlasů pro případné udržovací práce. 

Cena za odkup pozemků byla ZM  usnesením ze dne 16. 12. 2014 
stanovena na 30,- Kč/m2. 
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Rada města usnesením č. 232/2015 ze dne 26. 8. 2015 souhlasí 
s výkupem  uvedených pozemků a doporučuje ZM výkup ke schválení. 

 Návrh smlouvy je přílohou materiálu.    

Zastupitelstvo města Protivín schvaluje výkup pozemků pod stavbou 
obtokové stoky Divišovka mezi rybníkem Rabyní a ČOV p. č. 2165/106 
a 2165/105, vše vodní plocha o celkové výměře 450 m2 ve 
spoluvlastnictví  Ing. Hany Hostašové, J.Haška 2128/20, České 
Budějovice a Ing. Marie Jehličkové, V Tejnecku 385, Chrudim,  vše kú 
Protivín, za cenu 30,- Kč/m2 a pověřuje starostu města podpisem 
Kupní smlouvy. 

HLASOVÁNÍ JEDNOHLASNÉ V POČTU 19 PRO : 0 PROTI  

   

2.4. Smlouva o zřízení služebnosti inženýrské sítě, stezky a cesty – Obnova 
kanalizace pod pivovarem v Protivíně – manželé Čajanovi, Vodňany, 
Václav Vaňata, Praha, Daňhel Agro a.s., Lbosín, Divišov 

 Po dokončení rekonstrukce  kanalizace pod pivovarem v Protivíně,  
která byla poškozena při povodních 2013, je nutné uzavřít Smlouvu o zřízení 
služebnosti inženýrské sítě, stezky a cesty, spočívající v právu zřídit, 
provozovat a udržovat kanalizační potrubí na zatížené nemovitosti a právu 
stezky a cesty ze účelem přístupu a příjezdu pro zajišťování oprav, revizí a 
údržby související s provozem stavby, též provádění úprav stavby za účelem 
rekonstrukce, modernizace a zlepšení výkonnosti stavby, to vše v pozemku 
p. č. 855/1 kú Protivín ve vlastnictví manželů Libora a Ivy Čajanových, 
v pozemku p. č. 855/3 kú Protivín ve vlastnictví Václava Vaňaty a v pozemku 
p. č. 1937 kú Protivín ve vlastnictví firmy Daňhel Agro a.s. Tyto smlouvy se 
vkládají na zápis do katastru nemovitostí. Pro zřízení služebnosti inženýrské 
sítě, stezky a cesty byla ujednána v prvních dvou případech  jednorázová 
úhrada ve výši 10.000,- Kč + DPH, ve třetím případě bezúplatně. 

 Záměr uložení inženýrské sítě byl zveřejněn na úřední desce od 23. 5. 

2014 do 7. 6. 2014 (Čajanovi), od 16. 5. 2014 do 31. 5. 2014 (Vaňata) a od 

27. 8. 2015 do 12. 9. 2015 (Daňhel Agro a.s.). Uzavření smlouvy o smlouvě 
budoucí o zřízení stezky a cesty schválilo zastupitelstvo města v prvních 

dvou případech usneseními ze dne 19. 6. 2014, ve třetím případě dne 25. 9. 

2014.  

 Návrhy smluv jsou přílohou materiálu. 

Zastupitelstvo města Protivín schvaluje uzavření smlouvy pro město 
Protivín jako oprávněného – Smlouvy o zřízení služebnosti inženýrské 
sítě, stezky a cesty, spočívající v právu zřídit, provozovat a udržovat 
kanalizační potrubí na zatížené nemovitosti a právu stezky a cesty  za 
účelem přístupu a příjezdu pro zajišťování oprav, revizí a údržby 
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související s provozem stavby, též provádění úprav stavby za účelem 
rekonstrukce, modernizace a zlepšení výkonnosti stavby, to vše v 
pozemku p. č. 855/1 kú Protivín ve vlastnictví manželů Libora a Ivy 
Čajanových, bytem Legií 1227, Vodňany jako povinných,  za 
jednorázovou úplatu ve výši 10.000,- Kč + DPH a pověřuje starostu 
města podpisem smlouvy.  

Zastupitelstvo města Protivín schvaluje uzavření smlouvy pro město 
Protivín jako oprávněného – Smlouvy o zřízení služebnosti inženýrské 
sítě, stezky a cesty, spočívající v právu zřídit, provozovat a  udržovat 
kanalizační potrubí na zatížené nemovitosti a právu stezky a cesty za 
účelem přístupu a příjezdu pro zajišťování oprav, revizí a údržby 
související s provozem stavby, též provádění úprav stavby za účelem 
rekonstrukce, modernizace a zlepšení výkonnosti stavby, to vše v 
pozemku p. č. 855/3 kú Protivín ve vlastnictví pana Václava Vaňaty, 
bytem K  Horoměřicům 1185/55, Praha jako povinného, za 
jednorázovou úplatu ve výši 10.000,- Kč + DPH a pověřuje starostu 
města podpisem  smlouvy.  

Zastupitelstvo města Protivín schvaluje uzavření smlouvy pro město 
Protivín jako oprávněného – Smlouvy o zřízení služebnosti inženýrské 
sítě spočívající v právu zřídit, provozovat a udržovat kanalizační 
potrubí na zatížené nemovitosti a v právu přístupu a příjezdu za účelem 
zajišťování oprav, revizí a údržby související s provozem stavby, též 
provádění úprav stavby za účelem rekonstrukce, modernizace a 
zlepšení výkonnosti  stavby v  pozemku p. č. 1937 v kú Protivín ve 
vlastnictví Daňhel Agro  a. s., Lbosín 43, Divišov  jako povinného, to vše 
bezúplatně a pověřuje starostu města podpisem smlouvy. 

HLASOVÁNÍ JEDNOHLASNÉ V POČTU 19 PRO : 0 PROTI  

 

2.5. Majetkoprávní vypořádání pozemků pod MK Maletice – Selibov: 

manželé Manovi 

Rada města usnesením č. 41/2013 ze dne 27. 2. 2013, doplněním 
materiálu RM ze dne 13. 3. 2013 a ZM usnesením  ze dne 26. 3. 2013 
schvaluje postupné vypořádání pozemků pod místními komunikacemi. 

 Po jednáních s paní Jaroslavou Manovou a panem Miloslavem Manem 
jako vlastníky uvedených pozemků jmenovaní souhlasí s navrhovanou výše 
popsanou směnou pozemků bez dalšího finančního či jiného vyrovnání. 

 Cena  směňovaných pozemků  ve vlastnictví města Protivín dle 
oceňovací vyhlášky  je 4.408,- Kč, částí směňovaných pozemků ve vlastnictví 
Jaroslavy a Miloslava Manových je 4.810,- Kč (185 m2 x 26,- Kč/m2). 
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 Záměr směny byl zveřejněn na úřední desce od 31. 8. 2015 do 15. 9. 
2015. 

 Rada města usnesením č. 234/2015 ze dne 26. 8. 2015 předběžně 
souhlasila s výše uvedenou směnou a doporučuje ZM směnu ke schválení. 

Zastupitelstvo města Protivín schvaluje směnu částí pozemků pod 
místní komunikací p. č. po obnově operátu KN 107,  KN 191, KN 168 
nově označených dle GP č. 146-162/2014 ze dne 19. 12. 2014 jako p. č. 
80/3, orná půda  o  výměře 3 m2,  p. č. 203/16, orná půda o výměře 74 
m2   a p. č. 1482/17, ost. plocha, ost. komunikace o výměře 57 m2 ve 
SJM paní Jaroslavy Manové a pana Miloslava Mana, bytem Selibov 8 a 
části pozemku p. č. po obnově operátu KN 168, nově označeného dle GP 
č. 146-162/2014 ze dne 19. 12. 2014 jako p. č. 162/11, orná půda o 
výměře 51 m2  ve vlastnictví pana  Miloslava Mana, bytem Selibov 8, za  
pozemek p. č. 443/80, orná půda o velikosti 257 m2  a pozemek p. č. 
691, trvalý travní porost o výměře 126 m2 ve vlastnictví města 
Protivín, vše kú Selibov, bez dalšího finančního či jiného vyrovnání a 
pověřuje starostu města podpisem směnné smlouvy. 

HLASOVÁNÍ JEDNOHLASNÉ V POČTU 19 PRO : 0 PROTI  

 

2.6. Majetkoprávní vypořádání pozemků pod MK Maletice – Selibov: Zdeněk 

Hošek Dobev, Stanislava Bicanová Selibov 

Rada města usnesením č. 41/2013 ze dne 27. 2. 2013, doplněním 
materiálu RM ze dne 13. 3. 2013 a ZM usnesením  ze dne 26. 3. 2013 
schvaluje postupné vypořádání pozemků pod místními komunikacemi. 

 Z tohoto důvodu byli osloveni pan Zdeněk Hošek, bytem Stará Dobev 
81 a paní Stanislava Bicanová, bytem Selibov 35. Jmenovaní souhlasí 
s prodejem  pozemků pod místní komunikací Maletice – Selibov za cenu 26,- 
Kč/m2. 

 Souhlas p. Hoška a pí Bicanové a návrhy smluv jsou přílohou 
materiálu.  

Zastupitelstvo města Protivín schvaluje výkup  pozemků pod místní 
komunikací p. č. KN 1482/1, ost. plocha, ost. komunikace o výměře 30 
m2 a  p. č. KN 162/4, orná půda o výměře 46 m2, který byl oddělen dle 
geometrického plánu č. 146-162/2014 ze dne 19. 12. 2014 
z pozemkové parcely číslo po obnově operátu KN 162/15 (dříve PK 137) 
kú Selibov, ve vlastnictví pana Zdeňka Hoška, bytem Stará Dobev 81,  
za cenu 26,- Kč/m2, tj. 1.976,- Kč a pověřuje starostu města podpisem 
smlouvy.  
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Zastupitelstvo města Protivín schvaluje výkup  pozemku pod místní 
komunikací p. č. KN 1482/16, ost. plocha, ost. komunikace o výměře 
121  m2 kú Selibov, ve vlastnictví paní Stanislavy Bicanové, bytem 
Selibov 35,  za cenu 26,- Kč/m2, tj. 3.146,- Kč a pověřuje starostu 
města podpisem  smlouvy.  

HLASOVÁNÍ JEDNOHLASNÉ V POČTU 19 PRO : 0 PROTI  

 

2.7. Komplexní pozemkové úpravy Maletice – návrh nového uspořádání 

pozemků 

 Státní pozemkový úřad Písek zahájil v roce 2011 v kú Maletice  

komplexní pozemkové úpravy (dále jen KoPÚ). Firma Geocart CZ a.s., Brno 

pověřená Státním pozemkovým úřadem Písek zpracováním KoPÚ v kú 

Maletice  předkládá návrh umístění pozemků města Protivín v rámci této 

KoPÚ.  

 V přiložené mapě jsou modře označeny plochy nového uspořádání 

pozemků. Jedná se především o cesty, lesíky, vodní plochy.  

 Mapa ve větším formátu a soupis nově navržených pozemku je 

k nahlédnutí v kanceláři finančního odboru – správy majetku, nyní u 

starosty města.  

Zastupitelstvo města Protivín schvaluje nové uspořádání pozemků 
v rámci Komplexní pozemkové úpravy v kú Maletice.  
 
HLASOVÁNÍ JEDNOHLASNÉ V POČTU 19 PRO : 0 PROTI 
 
 
2.8. Rozpočtové opatření č. 3  
 
 Finanční odbor MěÚ Protivín zpracoval návrh změn rozpočtu tak, jak 
vyplývá z průběžného plnění příjmů a výdajů rozpočtu za uplynulé období. 

 Do příjmů rozpočtu jsou zařazeny dotace, příspěvky a vratka finanční 
výpomoci ZŠ.              

Jedná se o tyto příjmy:                                                                                                      

Dotace ZŠ -  učebny                                                1 342 149,40  Kč 

Dotace MěKS - knihovna                                              22 000,00  Kč 

Dotace MěÚ – státní správa hmotná nouze                   89 000,00  Kč 

Dotace TS   – úřad práce                                         2 100 000,00  Kč     
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Příspěvek Obec Tálín – čerpací stanice                         68 000,00  Kč 

Příspěvek MěÚ – osvětlení kanceláří                           150 000,00  Kč 

Vratka finanční výpomoci ZŠ                                  1 899 160,00  Kč     

Celkové příjmy                                                 5 670 309,40  Kč.    

 Ve výdajích jsou zapracovány všechny nově vzniklé příjmy dle jejich 
určení. Dotace pro příspěvkové organizace jsou pro obec příjmem a výdajem 
v plné výši. Do výdajů je zahrnuta finanční výpomoc pro ZŠ ve výši 
1 899 160 Kč a investiční dotace ve výši 210 115 Kč. Jedná se o projekt 
vybavení učeben, který ZŠ realizuje s ROP Jihozápad. Po obdržení dotace 
bude finanční výpomoc vrácena městu.  Dalším výdajem pro ZŠ je navýšení 
neinvestiční dotace o 30 tis. Kč. Jedná se o vybavení pro žáky 1. tříd, které 
každoročně město poskytuje. 

 Největší výdaj je u organizační složky TS. Město až do října zaměstnává 
občany vedené na úřadu práce a na jejich činnost je úřadem práce 
poskytována dotace. Její předpokládaná výše je 2 100 tis. Kč. Tyto 
prostředky jsou rozděleny na jednotlivé činnosti TS. 

 U ostatních položek dochází ke změnám v rámci rozpočtu.  Některé 
položky je nutné posílit tak, jak dochází k jejich plnění, u některých, zejména 
u výstavby, dochází naopak k jejich snížení. 

Celkové výdaje jsou navrhovány ve výši        5 193 424,40 Kč  

Snížení financování  o 476 885  Kč. 

Paragrafové znění RO je samostatnou přílohou.  

P. starosta – podrobně rozebral příjmovou i výdajovou stránku předloženého 
    rozpočtového opatření a vyzval zastupitele i přítomnou 
veřejnost k diskuzi. Jelikož nebylo žádných diskuzních příspěvků, přistoupil 
starosta města k hlasování:  

Zastupitelstvo města Protivín schvaluje RO č. 3 v předloženém znění.  
 
HLASOVÁNÍ JEDNOHLASNÉ V POČTU 19 PRO : 0 PROTI  
 
Po ukončení hlasování ještě starosta města dostal, že ekonomicky je na tom 
naše město v současné době velice dobře.  
 
 
 
K bodu 3/  Různé, diskuze a návrh usnesení  
 
3.1. Koncepce Městské policie Protivín  
 
 Starosta města uvedl nejprve něco málo k činnosti městské policie 
obecně:      
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 Každé město nebo obec má svá specifika a podle toho se odvíjí i 
činnost strážníků a jejich zaměření. Jinam se zaměřuje činnost ve městě, 
které je zatíženo turistickým ruchem a jinam ve městě s průmyslovou 
zástavbou. Jiná je i činnost na venkově. V Protivíně se strážníci   (v současné 
době jeden strážník) přes den zaměřují na dopravní činnosti v centru města, 
kontrolu užívání komunikací a veřejných prostranství, ochranu životního 
prostředí, kontrolu nakládání s odpady, kontrolu čistoty města a 
prosazování obecně závazných vyhlášek. MP dále dohlíží na bezpečnost dětí 
na přechodu pro chodce v ul. Komenského při jejich docházce  do školy, 
provádí z hlediska bezpečnosti kontrolní činnost ve škole, besedy se žáky.  
V odpoledních a večerních hodinách je mimo dopravní služby prioritou 
činnosti veřejný pořádek, kontrola dětských hřišť, dodržování pravidel 
občanského soužití (sousedské spory) a zjišťování pachatelů přestupků proti 
majetku, podávání alkoholických nápojů mládeži.  Především v těchto 
činnostech spolupracuje MP Protivín s policisty OO Policie ČR Protivín.  
Spolupráce je na dobré úrovni.  

 MP Protivín vyvíjí činnosti i nad rámec daný zákonem. Z toho je možno 
uvést odchyt psů a jiných zvířat (hadi, ptáci) a péče o ně, podílení se na 
tvorbě městské vyhlášky o psech, spolupráce při přípravě dopravních 
uzavírek spojených s pořádáním společenských akcí jako Protivínské 
městské slavnosti, Svatoanenská pouť, Rozsvěcování vánočního stromu, 
Novoroční ohňostroj, doprovod úředníků MěÚ při kontrolách do 
problémových rodin, spolupráce s úřadem práce, doručování dopisů na 
žádost odborů města či jiných orgánů. MP spolupracuje s kriminální službou 
PČR při domovních prohlídkách, exekucích, spolupracuje se soudy, atd. 
Další činností MP je využívání jejích sil a prostředků v rámci integrovaného 
záchranného systému (dopravní nehody, povodně) a další. Činnost městské 
policie není zaměřena pouze a jen na město či centrum, ale i na jeho 
okrajové části, včetně dalších osmi obcí, které jsou v katastru města a tudíž 
spadají do její působnosti (Selibov, Myšenec, Maletice, Chvaletice, Záboří, 
Krč, Těšínov, Milenovice).  

Úkoly podle zákona: 

Městská policie zabezpečuje místní záležitosti veřejného pořádku v rámci 
působnosti obce a plní další úkoly podle zákona č. 553/1991 Sb., o obecní 
policii, ve znění pozdějších předpisů a podle zvláštního zákona: 

- přispívá k ochraně a bezpečnosti osob a majetku, 
- dohlíží na dodržování pravidel občanského soužití, 
- dohlíží na dodržování obecně závazných vyhlášek a 

nařízení města 
- podílí se na dohledu na bezpečnost a plynulost 

provozu na pozemních komunikacích, 
- podílí se na dodržování právních předpisů o ochraně 

veřejného pořádku a v rozsahu svých povinností a 
oprávnění činí opatření k jeho obnovení, 

- podílí se na prevenci kriminality ve městě, 
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- provádí dohled nad dodržováním čistoty na veřejných 
prostranstvích, 

- odhaluje přestupky a jiné správní delikty, jejichž 
projednávání je v působnosti obce, 

- poskytuje za účelem zpracování statistických údajů 
Ministerstvu vnitra údaje o městské policii, 

- dohlíží na dodržování povinností na úseku ochrany 
před alkoholem, tabákovými výrobky a jinými 
návykovými látkami.  

Základní koncepce činnosti a organizace  městské policie vychází ze zákona 
České národní rady č. 553/1991 Sb., v platném znění. Obecní policie je 
orgánem obce, který zřizuje a zrušuje zastupitelstvo obce (města) obecně 
závaznou vyhláškou. 

Koncepce činnosti MP Protivín v počtu 2 strážníků 

 Při počtu dvou strážníků je samozřejmostí plnění veškeré stávající 
činnosti ve větším časovém rozsahu, kdy strážníci dohlížejí na bezpečnost a 
veřejný pořádek ve městě od 6,00 – 22,00 hodin  Po - Pá po jednom 
strážníkovi na směnu (So-Ne při společenských, kulturních, sportovních i 
jiných akcích i ve dvou)  a dle aktuální potřeby ve dvou i noční směny. Nelze 
však zajistit nepřetržitou pracovní dobu městské policie. I když není zajištěn 
nepřetržitý provoz městské policie, má v současné době strážník k dispozici 
služební mobil a bez ohledu na svůj volný čas a den je k dispozici 
oznamovatelům svou fyzickou přítomností nebo kvalifikovanou radou, 
případně ve spolupráci s Policií ČR zajistí pomoc či nápravu.  

 Dále je možné konstatovat, že trestná činnost zejména majetkového 
charakteru má v našem městě velmi sestupnou tendenci a za poslední tři 
roky se snížila téměř o 30 % a tudíž je možné říci, že počet strážníků 
městské policie není v přímé úměře s počtem trestných činů, protože 
v uplynulých letech naše město mělo dva strážníky, nyní krátkodobě pouze 
jednoho a trestná činnost se snižuje.   

 Naše město vydává na MP z rozpočtu města cca 1,1 mil. Kč ročně při 
počtu dvou strážníků a tento počet se nám zdá optimální v porovnání 
s ekonomickou náročností. Samozřejmě pokud bychom se rozhodli 
v budoucnu zvýšit počet strážníků, tak maximálně o jednu osobu a na to 
bychom zareagovali v případě náhlého zhoršení bezpečnostní situace ve  
městě.              

 Dalším důležitým bodem je umístění městské policie v centru dění, 
tudíž co nejblíže k občanům tak, aby všichni věděli, že se na strážníky 
mohou obrátit a nemusí je složitě hledat. Momentální kancelář MP 
nepovažujeme za optimální.  

 Naše město neuvažuje o zřízení kamerového systému a to z mnoha 
důvodů, jedním z nich je ztráta osobní svobody a dalším je vysoká finanční 
náročnost pořízení a zejména provozní náklady s ohledem na zákon o 
ochraně osobních údajů.  
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 Závěrem starosta města tedy konstatoval, že naše město počítá 
s městskou policií v počtu dvou osob, ideální by bylo vybrat strážníka 
prostřednictvím úřadu práce.  

Ing. Morávek – také prohlížel statistiky kriminality v našem městě, její index 
       je v poslední době přibližně stejný, zarážející je zvýšení 
případů fyzického napadení, naopak majetkových trestných činů ubývá; 
zajímal se o činnosti a kompetence městských policií v okolních městech 
srovnatelných s Protivínem, vše je o tom, co od MP očekáváme a o financích, 
zda vůbec má MP smysl, když nebude v počtu, ve kterém by byla něco 
platná, protože pro naše město by bylo třeba cca 4 až 5 strážníků; 

p. starosta – dva strážníci jsou podle něj optimální počet i vzhledem  
    k finanční náročnosti, ročně tito stojí město 1,1 mil. Kč; dle 
předložené koncepce se neuvažuje ani o zřízení kamerového systému, a to ze 
dvou důvodů – prvním je ztráta osobní svobody a druhým je vysoká finanční 
náročnost; 

Ing. Morávek – je možné zajistit ochranu města formou veřejnoprávní  
       smlouvy s nějakým okolním městem a jeho městskou policií, 
nebo formou bezpečnostní agentury – proto byla požadována koncepce MP 
včetně vyčíslení nákladů; 

p. starosta – představa je taková, že ten strážník by měl mít místní znalost, 
   aby ho lidé znali; nejedná se pouze o represi, kdy strážníci či 
členové nějaké bezpečnostní agentury budou naše občany pouze pokutovat a 
nebudou spjati s naším městem a jeho obyvateli; 

MUDr. Němečková – se vrátila ke kamerovému systému s tím, co si má  
       představit pod pojem vysoká finanční náročnost; 

p. starosta – zřízení jednoho bodu cca 800 tis. Kč – zde je možné využít  
   dotace, spíše jde o finanční náročnost provozu, ale proti tomu 
stojí hlavně ztráta soukromí; uvedl, že osobně nikdy pro kamerový systém 
v Protivíně nebude, je to proti jeho vnitřnímu přesvědčení; 

Mgr. Piklová – v okolních městech – Vodňany, Písek – kamerový systém  
      zaveden je a jsou spokojeni, dle jejího názoru má tento na 
inkriminovaných místech své nezastupitelné místo; 

MUDr. Kolář – se připojil k paní magistře, že i on je zastáncem kamerového 
sytému ve městech, provoz by snad neměl být tak náročný, pouze když se 
v daném místě něco stane, tak se dohledává záznam; 

p. starosta – je to o názorech a samozřejmě každý má na ten svůj právo; zpět 
   k městské policii – ze zpracované koncepce a potřeb města 
vychází MP v Protivíně v počtu dvou strážníků.  

Zastupitelstvo města Protivín bere na vědomí koncepci činnosti 
Městské policie Protivín v počtu 2 strážníků. 
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3.2. Varianty rekonstrukce čp. 21 – levá část  
 
 V měsíci květnu byla dokončena I. etapa rekonstrukce čp. 21, kde 
bude umístěn centrální archiv, centrální pokladna a finanční odbor 
s majetkovým oddělením. Poté bylo ZM dne 25. 6. 2015 odsouhlaseno, že 
v pravé části zbylých prostor bude zřízen odbor výstavby, dopravy a ŽP.  

Nyní starosta města předkládá další možné varianty levé části výše uvedené 
budovy:  

- varianta 1 – zachovat pracovní úřad a do zbývajících prostor přemístit 
městskou policii 

- varianta 2 – umístit zde městskou knihovnu s tím, že pracovní úřad by 
v těchto prostorách být nemohl 

- varianta 3 – zachovat pracovní úřad a pravou část (bývalá kancelář 
sociálního oddělení) komerčně pronajmout.  

 
MUDr. Kolář – je pro variantu č. 2, tj. pro městskou knihovnu v centru  
       města, už kvůli seniorům a zachování jejich sociálního 
kontaktu s okolní veřejností; u městské policie pořád není jisté, zda bude 
fungovat a i když, tak jsou strážníci většinu času v terénu, proto nevidí 
důvod MP stěhovat do centra města; 
 
MUDr. Němečková – se připojila k MUDr. Kolářovi, i dle komunitního  
       plánování potřebují místní senioři sociální vazby, které 
v obtížně přístupných místech navazovat lze jen těžko; 
 
Mgr. Piklová – přidala se ke dvěma předchozím řečníkům s tím, že v Protivíně 
      je „hlad“ po knihovně na náměstí, vzpomněla petici s 50 
podpisy pro přestěhování knihovny; faktem je, že v podstatě není ve městě 
místo, kde by se mohli senioři scházet; 
 
Dr. Slámová – na jedné straně vyjádřila podporu již řečenému, tj.   
      přestěhování knihovny do centra a přízemí a tím usnadnění 
přístupu seniorům a zdravotně postiženým občanům, ale na druhé straně, 
když se dozvídá, kolik lidí týdně navštíví zdejší pobočku úřadu práce, musí 
se přiklonit k variantě č. 1; 
 
p. starosta – popsal všechny navržené varianty, kdy hlavně upozornil na to, 
   že se nejedná o přestěhování celé knihovny, ale pouze její 
třetiny, jelikož se více knih do uvedených prostor nevejde; dále co se týká 
úřadu práce – o pobočku v Protivíně jsme velice stáli, proto bychom 
v žádném případě nechtěli její přestěhování do Písku; dle informací pobočku 
navštěvuje cca 100 lidí týdně za účelem vyřízení např. příspěvku na péči, 
hmotnou nouzi, státní podporu apod. - taková je realita; pokud jde prostory 
na čítárnu, ty by také v čp. 21 nevznikly, protože tam jednoduše na ně není 
místo, více místa by právě vzniklo na MěKS po přestěhování městské policie; 
 
Dr. Slámová – umístění 1/3 knihovny v jiné budově není tak nestandardní, 
      ale nyní je pro ní osobně prioritou úřad práce, když se 
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dozvěděla, že by muselo až 100 občanů týdně z nízkopříjmových a sociálních 
vrstev dojíždět do Písku;  
 
p. Kubička – proč se tedy nemůže úřad práce přestěhovat do prostor MěKS  
    po knihovně? 
 
P. starosta – dle jednání s ředitelem písecké pobočky úřadu práce není  
    zájem pobočku kamkoliv přestěhovávat, mohou fungovat 
v Písku; zřízení pobočky v Protivíně bylo naším zájmem a požadavkem; na 
úřad práce dochází věková všehochuť klientů, nejen nezaměstnaní, ale i 
senioři, sociálně slabší občané, zdravotně postižení apod. a zároveň ani 
nevíme, zda by bylo možné úřad do těchto míst vůbec přestěhovat, a to 
z důvodu např. počítačové sítě a zájmu ÚP obecně; 
 
MUDr. Kolář – opětovně vyzdvihl nutnost setkávání se seniorů, střetávání se, 
       i když je překvapen počtem klientů úřadu práce; 
 
Mgr. Koc – tzn., že by městská policie fungovala jako ochranka úřadu  
         práce?? 
 
P. starosta – to je velké nedorozumění, umístění úřadu práce a městské  
   policie je pouze vhodné, v žádném případě by MP nehlídala ÚP, 
pouze by byla blízko v případě řešení problémů spojených s velkým pohybem 
lidí na úřadu práce, mnohdy i konfliktních osob; 
 
MUDr. Němečková – zde si pan starosta protiřečí, když na jedné straně  
       uvádí, že by byl úřad práce těžko dostupný i pro seniory 
a knihovna ne??, ale jiné prostory vhodné pro setkávání se v současné době 
nejsou; 
 
p. starosta – právě o to jde, jde o prostory pro setkávání se, aby si nejen 
   senioři měli kde posedět a popovídat, ale to je i náš zájem, ale  
o tom není přemístění knihovny; v prostorech v čp. 21 by v žádném případě 
prostory pro tzv. čítárnu nevznikly; 
 
Mgr. Piklová – nenašel by se volný prostor pro kancelář úřadu práce na nyní 
              „opuštěné“ radnici; ano – hledá se čítárna, ale ne ve 2. patře 
v budově MěKS?!  
 
MVDr. Smolíková – vyslovila nápad na umístění úřadu práce a knihovny do 
     stejných prostor, kde by např. dva dny v týdnu fungoval 
ÚP a zbývající dny knihovna; 
 
p. starosta – to je mimo realitu; z řečeného ale vyplývá, že v podstatě  
   hledáme čítárnu – prostory pro posezení a setkání se, a to 
v přízemí – ty bohužel nemáme, prostory po městské policii v budově MěKS 
jsou zase v poschodí; 
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MUDr. Kolář – vrátil se k městské policii, jak víme, že bude fungovat, že se 
       případně nezruší; nejde jen o čítárnu, ale i o knihovnu – 
aktivitou seniorů se zvyšuje jejich sebevědomí, jejich soběstačnost; 
 
p. starosta – nyní je nutné si říci, co je pro nás – zástupce občanů –   
            důležitější, samozřejmě chápe všechny předložené argumenty; 
určitě ale není komplexním řešením navrhované přestěhování 1/3 knihovny 
a ponechání zbytku ve stávajících prostorech; naším zájmem je zachování 
úřadu práce v Protivíně, aby nemuseli naši občané jezdit do Písku; 
 
pí Vojtová (občan z pléna) – senioři nemají možnost kde se scházet, jedná se 
                  o cca 20 až 30 lidí 
 
p. starosta – je to jen o prioritě, zda městskou policii v centru, zda úřad  
   práce v Protivíně, zda čítárnu či klubovnu pro důchodce 
v centru; již dříve bylo seniorům nabídnuto, že pokud budou využívat místní 
restaurace, bude jim město přispívat na nájemné apod.  
 
p. Polanský – nabídl, že umožní seniorům užívat prostory restaurace (až 45 
     míst) – bezplatně a s bezbariérovým přístupem; 
 
p. starosta – vše je jen o vzájemné komunikaci, pokud nyní víme, že hledáme 
            prostory pro vzájemné posezení seniorů, budeme je hledat; 
prozatím je možné využít nabídky p. Polanského; pořád je k dispozici i velmi 
pěkná klubovna v DPS … 
 
 Jelikož již nebylo dalších diskuzních příspěvků či návrhů, vyzval 
starosta města zastupitele k hlasování o navrženém usnesení:  
 
Zastupitelstvo města Protivín souhlasí s variantou č. 1 – levá část 
(rekonstrukce čp. 21) 

HLASOVÁNÍ  V POMĚRU 11 PRO – souhlas nadpoloviční většiny 
s variantou č. 1 – tj. zachování úřadu práce a přemístění městské 
policie do levé části čp. 21  

 

P. starosta -  na začátku diskuze informoval zastupitele o současné  

    ekonomické situaci města, která je stabilní; v letošním roce se 
podařilo sehnat do rozpočtu více jak 27 mil. Kč; nyní se připravuje návrh 

investic na příští rok; 

Ing. Morávek – měl dva dotazy, a to ohledně dopisu MUDr. Webera, který byl 

       adresován zastupitelstvu města, a dále žádosti kontrolního 

výboru o poskytnutí usnesení (zápisů) RM a ZM; 

p. starosta – ocitoval všem přítomným dopis MUDr. Webera, resp. právní 

   společnosti D.A.S. AG Praha, týkající se umístění novoročních 
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ohňostrojů v Protivíně; každoroční ohňostroj je zajišťován profesionální 

firmou na velmi vysoké úrovni a samozřejmě za určitých podmínek 

s povolením báňského úřadu; pokud jde o dopis kontrolního výboru ve věci 

usnesení RM a ZM – informace bude osobně předána předsedovi KV; dále se 

starosta města ještě vrátil k ekonomickým záležitostem, a sice k výběru daní 

– v současnosti je vybráno o 3 % daní více, než jsme očekávali, rozpočet byl 

nastaven s rezervou, proto nyní nemáme finanční problémy, jako nějaká 

města; 

Mgr. Piklová – měla konkrétní dotaz týkající se pronájmu bytu v čp. 891 

      v Družstevní ulici, resp. že předmětné usnesení nenašla 

v zasílaných zprávách z rady, na což jí starosta odpověděl, že stoprocentně 

usnesení o pronájmu tohoto bytu bylo radou města schvalováno, nejspíše 

došlo k chybě při rozesílání; 

MVDr. Smolíková – opětovně upozornila na nutnost architektonické  

     koncepce ve městě, přímo kritizovala probíhající 
rekonstrukce místních komunikací spojené s umisťováním „šikanózních“ 

prvků, málo míst k zaparkování vozidel, dále realizované hřiště v přírodním 

stylu u MŠ nebo fasáda MŠ; každé město by mělo mít „svého“ architekta; 

p. starosta – architektura je pouze o názoru, každý architekt i každý člověk 

   má různý pohled na určitou stavbu; co se týká rekonstrukcí 

komunikací – tyto jsou realizovány dle projektů vč. všech nutných vyjádření 
dotčených orgánů a právě smyslem těch „šikanózních“ prvků je zbrzdit 

automobily a zvýšit bezpečnost na komunikacích; žádná větší stavba ve 

městě není realizována bez architektem zpracovaného projektu, dlouhá léta 

zde působil arch. Štorch, ale i jeho projekty se mnohdy nelíbily nebo naopak 
byly velice obdivované; fasáda 1. MŠ byla provedena na základě návrhů 

samotných dětí, aby se jim líbila a aby do ní rády chodily, což bylo v tomto 

případě hlavním účelem; otázkou je, kdo bude tím arbitrem, co je pěkné a co 

už ne!  

pí Vojtěchová – se do Protivína přistěhovala před 21 lety, kdy město viděla 

        jako šedivou a špinavou „díru“; za poslední léta se Protivín 

strašně změnil, a jednoznačně k lepšímu! 

 Jelikož nebylo již žádných diskuzních příspěvků, vyzval starosta města 
návrhovou komisi k úpravě a následnému přednesu kompletního usnesení 
z dnešního zasedání.  

 

K bodu 4/  Závěr jednání 

  Člen návrhové komise pan Bc. Bízek přednesl kompletní  
usnesení z dnešního zasedání zastupitelstva města.  
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 Nato starosta města poděkoval všem zastupitelům i občanům za účast 
a zasedání ukončil.  

 

Zapsala: Uhlířová  

Ověřovatelé zápisu:   

 

∗ paní Dana Zoubková   ……………………………………….. 

 

∗ pan Jaroslav Řehoř   ……………………………………….. 

 

 

 

V Protivíně dne 2015-10-01 

 

 

 

 Jaromír Hlaváč, starosta města  
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